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دستور رئيسجمهوري براي بازبيني سياستهاي ارزي

وزير امور اقتصادي و دارايي گفت: سياستهاي عرضه و تخصيص ارز بايد بازبيني شود و رئيسجمهوري هم در اين

خصوص دستور لازم را به بانک مرکزي داده است.

وزير امور اقتصادي و دارايي گفت: سياستهاي عرضه و تخصيص ارز بايد بازبيني شود و رئيسجمهوري هم در اين خصوص دستور
لازم را به بانک مرکزي داده است.

به گزارش فارس از وزارت اقتصاد، سيد شمس الدين حسيني در جلسه ملاقات مردمي شرق تهران در گفتوگو با خبرنگاران در خصوص
نرخ ارز گفت: نرخ ارز در بازار توسط عرضه و تقاضا تعيين ميشود و مديريت نظام ارزي هم با بانک مرکزي است.
وي افزود: هم اکنون با حجم عظيمي از تقاضاي ارز در بازار مواجه هستيم و همين امر سبب نوسانات نرخ ارز شد.

وي در ادامه با اشاره به اينکه ملاقاتهاي مردمي فاصله بين مردم و مسئولين را برمي دارد، گفت: در اين ديدارها افرادي که حل
مشکلاتشان نياز به دستور وزير يا مديران ذيربط دارد، دستور لازم داده ميشود.

وي اکثر مراجعان وزارت امور اقتصادي و دارايي را متقاضيان تسهيلات ذكر کرد و گفت: تا جايي که مقررات اجازه ميدهد، مشکلات را
برطرف ميکنيم.

وزير امور اقتصادي و دارايي همچنين در گفتوگو با مهر با تاکيد بر اينکه تمامي عقود بکار گرفته شده در سيستم بانکي کشورمان غير
ربوي هستند، از تدوين عقودي که بتواند معاملات بانکي را به صورت غير ربوي پوشش دهد، خبرداد.

 خبر ديگري حاكيست: وزير صنعت، معدن و تجارت با تأکيد براينکه بانک مرکزي بايد هر چه سريعتر نسبت به يکسانسازي نرخ ارز
اقدام کند، گفت: دولت هنوز نرخ دلار را در بودجه سال 91 تعيين نکرده و قرار است جلسهاي در اين خصوص داشته باشد.

مهدي غضنفري در گفتوگو با فارس در ارتباط با اينکه افزايش نوسانات بازار ارز و قيمت دلار در بازار چه عواقبي ميتواند داشته باشد
و چه راهکاري بايد براي بهبود شرايط فعلي اتخاذ شود، اظهار داشت: در هفتههاي گذشته در شوراي پول و اعتبار تصويب کرديم که

انتظار داريم بانک مرکزي ارز کشور را تکنرخي کند.
وي افزود: در حوزه صنعت، معدن و تجارت به نظر بنده مهمتر از اينکه نرخ دلار 1200 تومان يا 1400 تومان باشد بايد نرخ ارز تک

نرخي شود.
وزير صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره به اهميت تک نرخي کردن و قابل پيشبيني بودن شرايط نوساناتي ارز، گفت: اگر عدهاي
قصد دارند وام ارزي بگيرند يا مواد اوليه بخرند و فعاليتهاي مشابه انجام دهند بايد در بازاري فعاليت کنند که نرخ ارز واحد و قابل

پيش بيني باشد.
غضنفري با اشاره به سخنان اخير رئيسجمهوري مبني بر ذخاير بالاي ارزي کشور، تصريح کرد: انتظار ما از بانک مرکزي اين است که با

توجه به منابع ارزي خوب کشور مصوبه اخير شوراي پول و اعتبار را هر چه زودتر اجرايي کند.
وي ادامه داد: بنده شخصاً اين موضوع را به آقاي بهمني گفتم و البته در شوراي پول و اعتبار هم مصوب شده است تا بانک مرکزي هر

چه سريعتر سياست تک نرخي کردن ارز در بازار را براي بهبود فضاي صنعت، معدن و تجارت اجرايي کند.
وزير صنعت در پاسخ به اين سؤال كه بهتر نبود شوراي پول و اعتبار اين بار راهکاري را پيش روي بانک مرکزي براي يکسان سازي نرخ

ارز ارائه ميداد.
به هر حال بعد از اينکه اين موضوع به تصويب شورا رسيد نرخ دلار حتي تا مرز 1600تومان هم افزايش يافت، جواب داد: البته
نميگويم که با مصوبه شوراي پول و اعتبار قيمت ارز را يکسان کرديم بلکه مجدداً از بانک مرکزي خواستيم تا اين سياست را اجرايي

کند.
به گفته اين عضو شوراي پول و اعتبار، سياستي که از طرف فعالان حوزه اقتصاد و وزراي تيم اقتصادي دولت از بانک مرکزي خواسته

شده در حقيقت يکسانسازي نرخ ارز بوده است.
غضنفري در ادامه درباره برنامه احتمالي شوراي پول و اعتبار در خصوص چرايي فعاليت برخي گروههاي خاص در بازار و همچنين
وجود دستهاي پشت پرده که مانع از شکست قيمتها در بازار ميشوند، تصريح کرد: اين موارد جزء وظايف بانک مرکزي است؛

شوراي پول و اعتبار سياست کلي را مشخص کرده و ديگر اجرا به عهده بانک مرکزي است.
غضنفري درباره اينکه دولت برنامهاي براي افزايش نرخ ارز دارد يا خير گفت: برنامه دولت اين است که جلسهاي براي تعيين نرخ ارز در

بودجه 91 داشته باشد تا نرخ را تعيين کند.
بانک مرکزي بيش از 100 ميليارد دلار ذخيره ارزي و طلا دارد

رئيس کميسيون طرح تحول اقتصادي مجلس اظهار داشت: امروز بانک مرکزي بالاي 100 ميليارد دلار ذخاير ارزي و طلا دارد و فقط
صندوق توسعه ملي ما هم تاکنون 27 ميليارد دلار ذخيره دارد لذا هيچ مشکلي از لحاظ ذخيره ارزي و کمبود ارز نداريم.

به گزارش فارس، حجتالاسلام غلامرضا مصباحيمقدم رئيس کميسيون طرح تحول اقتصادي مجلس که در برنامه &#171;ديروز،
امروز، فردا» سيما حضور يافته بود درباره افزايش قيمت دلار و شرايط بازار دلار اظهار داشت: من معتقدم که اين افزايش قيمت دلار

يک شوک مقطعي است و انشاءالله برگشت خواهد کرد، زيرا ذخاير ارزي ما اصلا محدود نيست.
وي گفت: در دوران جنگ شاهد بالا رفتن قيمت دلار بوديم که به دليل کمبود منابع دلاري در بانک مرکزي مقدار ذخاير دلاري ما در

زمان جنگ شايد 6ميليارد دلار بود، اما امروز فقط بانک مرکزي بالاي 100 ميليارد دلار ذخاير ارزي و طلا دارد.
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عضو کميسيون اقتصادي مجلس در پاسخ به اين سؤال که علت بالا آمدن يکباره قيمت دلار چه بود، گفت: ما براي مبادلات شرکتها،
فعالان اقتصادي و کارخانهها هيچ مشکلي نداريم.

آنچه در بازار دلار در داخل کشور انجام ميشود، مربوط به تقاضاي خرد است و آنچه اين تقاضا را تحريک ميکند، دلالي است.
مصباحيمقدم افزود: البته ريشه اصلي اين موضوع نقدينگي دلار است نه ذخاير دلار. امروز ما در حال جنگ با کشورهاي استکباري
هستيم و تحريمي که آمريکا، اروپا بهوسيله شوراي امنيت سازمان ملل عليه ما دارند، تحريمي است که بهطور عمده فشار را بر روي

دلار وارد ميکند. آنها بهدنبال کور کردن هر منفذي براي ورود دلار به کشور ما هستند.
وي با تاکيد بر اين که ما مشکل ذخاير ارزي نداريم، گفت: فقط آنچه هست، اين است که واردات دلار با مشکلات و محدوديتهايي

روبرو شده است که عدهاي بازار را به اين بهانه تحريک کردهاند.
ما در مقابل براي تقاضاي معقول دلار هيچ مشکلي براي عرضه نداريم ولي اين مشکل بر اثر تقاضاي کاذبي است که بهوجود آمده که

حتما با اقدام مناسب دولت حل خواهد شد و اين نگراني رواني از بين خواهد رفت.
عضو کميسيون اقتصادي مجلس گفت: تحريم، دلالبازي و افزايش تقاضاي کاذب سه عامل بهوجود آمدن اين شرايط در بازار بوده

است که با تدابير لازم مشکل بزودي حل خواهد شد.
ممنوعيت گشايش السي براي واردات از امارات

به گزارش مهر، رئيس کميسيون طرح تحول اقتصادي مجلس شوراي اسلامي همچنين گفت: براساس جديدترين تصميم دولت،
گشايش &#171;ال سي» براي کالاهاي وارداتي از امارات

ممنوع شد.
مصباحي مقدم با تاکيد بر اين که ثبت سفارش واردات کالا از امارات در پاسخ به رفتارهاي غيرمنطقي امارات متحده عربي متوقف

شده بود، از توقف گشايش السي براي کالاهاي وارداتي از امارات خبرداد.
وي افزود: اين موضوع منطقي نيست که همسايگان جمهوري اسلامي ايران، از همسايگي با اين کشور در مناسبات اقتصادي سود
ببرند ولي بنا باشد که هزينهاي بابت اين منفعت اقتصادي پرداخت نکنند؛ بلکه همسايگان ايران از جمله امارات متحده عربي بايد در

مقابل فشارهاي بيمعناي استکبار جهاني مقاومت کنند تا بتوانند مناسبات خود را از نظر اقتصادي با ايران ادامه دهند.
مصباحي مقدم اظهار داشت: متوقف کردن يک روز ثبتسفارش واردات کالا از امارات، يک هشدار براي اين کشور بود که البته
اماراتيها را هم به فکر واداشته است و خبري که به دست ما رسيده، مبني بر اين است که آنها درصدد بازنگري در تصميم خود

هستند.
وي گفت: اگر امارات در تصميمهاي خود در رابطه با ايران بازنگري کند، ما هيچگونه مشکلي در ادامه مناسبات خود با اين کشور

نخواهيم داشت.
مصباحيمقدم همچنين از توقف معاملات با امارات با درهم خبرداد و گفت: درهم براي معاملات ايران خاصيتي ندارد بلکه زماني

موضوع معاملات قرار ميگيرد که واسطه مبادلات براي ايران باشد. بنابراين، اکنون معاملات با امارات با درهم متوقف است.
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